

4 November 2025

Press Release



ALBARAKA PORTFOLIO MANAGEMENT COMPANY LAUNCHES THE FIRST “TÜRKİYE-FOCUSED” SUKUK FUND IN BAHRAIN

Albaraka Portfolio Management Company has taken a strategic step that will open a new chapter in Türkiye’s participation finance sector. The company has established the “Albaraka Türk Value & Wealth Türkiye Sukuk Fund” in Bahrain — the first Türkiye-focused Sukuk fund of its kind — aiming to facilitate international investors’ access to islamic capital market instruments in Türkiye.

As a subsidiary of Albaraka Türk Participation Bank, Türkiye’s first and pioneering participation bank, Albaraka Portfolio Management Company is breaking new ground while contributing significantly to Türkiye’s long-term vision of becoming a global hub for islamic finance.

Developed in partnership with SICO BSC (c), one of Bahrain’s leading asset managers, the fund will invest primarily in sukuk and capital market instruments issued in Türkiye. To ensure portfolio diversification, it will also invest in sharia complaint assets from other markets and instruments denominated in Turkish Lira, and US Dollars

Through this initiative, Türkiye's islamic finance products are not only being introduced to global investors but also presented as a strong representation of the country's economic potential on international platforms.

Muhammed Emin Özer, General Manager of Albaraka Portfolio Management Company, commented on the launch: "With the Türkiye-focused Sukuk fund we have established in Bahrain, we are contributing to the deepening of our country's capital markets while offering international investors direct access to Türkiye's islamic financial assets. We believe this step will showcase Türkiye's potential in islamic finance on a global scale and position our country as a regional center of attraction. We also have great confidence in SICO's proven expertise in capital markets , which will add strong value to the fund's performance. As Albaraka Portfolio Management Company, we will continue to develop the islamic finance ecosystem with innovative products and increase the inflow of international capital into our country."

Ali Marshad, SICO's Group Deputy CEO , commented on the launch: "The launch of this Türkiye-focused Sukuk fund, developed in partnership with Albaraka, marks a pivotal step in achieving our cross borders strategic objectives. This initiative not only strengthens our international reach—effectively positioning Bahrain as a gateway for key international investments beyond the region—but also reinforces our long-term strategic commitment. Our objective is clear: to deliver robust financial solutions that diversify client portfolios, attract investments from beyond the MENA region, and expand our presence in high-growth markets, with a particular emphasis on Turkey in this instance."

With its expert team and high-quality portfolio management approach, Albaraka Portfolio Management Company continues to strengthen its operations. The establishment of this fund in Bahrain stands out not only as a financial innovation but also as a symbolic milestone that represents Türkiye's islamic finance vision on the global stage.

ENDS

About Albaraka Portfolio Management

Albaraka Portfolio Management is one of Türkiye's leading participation-based portfolio management companies, offering innovative and Sharia-compliant investment solutions designed to meet the diverse needs of investors.

The company focuses on providing sustainable value through ethical and responsible portfolio strategies that align with the principles of islamic finance.

About Albaraka Türk

Founded in 1984 as Turkey's first participation bank, Albaraka Türk began operations in 1985 under the leadership of Al Baraka Banking Group B.S.C.(C) — a leading institution in the Middle Eastern financial sector — together with the Islamic Development Bank (IDB) and a prominent domestic industrial group that has served the Turkish economy for more than half a century.

Remaining fully committed to the principles of participation banking, Albaraka Türk continues to contribute to the national economy through its comprehensive corporate, commercial, retail, and digital banking services.

With 223 branches in Türkiye and 2 branches abroad, Albaraka Türk aims to provide best-in-class services to customers, employees, shareholders, and society as the innovative and digital pioneer of participation finance. The bank has received numerous national and international awards in the areas of banking excellence, technology, customer experience, and human resources. It also leads impactful social responsibility and sustainability initiatives, reaffirming its mission to be "more than a bank" and a genuine contributor to society.

About SICO

SICO is a leading regional asset manager, broker, and investment bank with USD 8.0 bn in assets under management (AUM). Today, SICO operates under a wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain and also oversees two wholly owned subsidiaries: an Abu Dhabi-based brokerage firm, SICO Invest, and a full-fledged capital markets services firm, SICO Capital, based in Saudi Arabia. Headquartered in the Kingdom of Bahrain with a growing regional and international presence, SICO has a well-established track record as a trusted regional bank offering a comprehensive suite of financial solutions, including asset management, brokerage, investment

HİZMETE ÖZEL
Kişisel Veri İçermez

banking, and market making, backed by a robust and experienced research team that provides regional insight and analysis of more than 90 percent of the region's major equities. Since inception in 1995, SICO has consistently outperformed the market and developed a solid base of institutional clients. Going forward, the bank's continued growth will be guided by its commitments to strong corporate governance and developing trusting relationships with its clients. The bank will also continue to invest in its information technology capabilities and the human capital of its 150 exceptional employees.

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications, SICO

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: noweis@sicobank.com



شركة البركة لإدارة المحافظ تطلق أول صندوق للصكوك للاستثمار في الأسواق التركية من البحرين

في خطوة استراتيجية تمثل بداية فصل جديد في مسيرة قطاع التمويل الإسلامي في تركيا، أعلنت شركة البركة لإدارة المحافظ عن تأسيس "صندوق صكوك البركة ترك للقيمة والثروة" في مملكة البحرين، ليكون أول صندوق صكوك من نوعه مخصص للاستثمار في تركيا، ويهدف إلى تسهيل وصول المستثمرين الدوليين إلى أدوات سوق رأس المال الإسلامي في تركيا

وبصفتها شركة تابعة لبنك البركة التركي للمشاركة – أول بنك مشاركة في تركيا – تسعى شركة البركة لإدارة المحافظ إلى ترسيخ مكانتها في قطاع التمويل الإسلامي والمساهمة في تحقيق رؤية تركيا لتصبح وجهة عالمية لهذا القطاع.

وقد تم تأسيس الصندوق بالشراكة مع سيكو ش.م.ب (م)، الرائدة في إدارة الأصول في منطقة الخليج العربي، سيستثمر الصندوق بشكل أساسي في الصكوك وأدوات سوق رأس المال الصادرة في تركيا. ولضمان تنويع المحفظة، سيستثمر كذلك في أصول متوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية من أسواق أخرى، وفي أدوات مالية مقومة بالليرة التركية والدولار الأمريكي. حيث تمثل هذه المبادرة خطوة رائدة نحو طرح منتجات التمويل الإسلامي التركية للمستثمرين العالميين وتقديم فرص استثمارية جديدة تسهم في إبراز إمكانات الاقتصاد الكبيرة لتركيا على الساحة الدولية.

وبهذه المناسبة، قال السيد محمد امين أوزر، مدير عام شركة البركة لإدارة المحافظ: "من خلال إطلاق صندوق الصكوك في البحرين الذي يركز نشاطه على تركيا، فإننا نسهم في تعزيز أسواق المال في بلادنا، مع إتاحة الفرصة للمستثمرين الدوليين للوصول مباشرة إلى أصول مالية إسلامية في تركيا. إننا نعتقد أن مثل هذه الخطوة سوف تؤكد إمكانيات تركيا في التمويل الإسلامي على الصعيد العالمي، وتعزز من مكانة بلادنا كمركز إقليمي جذاب للمستثمرين. كم أننا على ثقة بأن كفاءة سيكو وخبرتها الراسخة في أسواق المال ستضيف قيمة قوية لأداء الصندوق وسوف نواصل تطوير منظومة التمويل الإسلامي من خلال طرح المنتجات المبتكرة، وزيادة تدفق رأس المال الأجنبي إلى بلادنا."

ومن جانبه قال السيد علي مرشد، نائب الرئيس التنفيذي لمجموعة سيكو: "إن إطلاق صندوق الصكوك الذي يركز نشاطه على تركيا بالتعاون مع البركة يشكل خطوة هامة نحو تحقيق أهدافنا الاستراتيجية عبر الحدود. تمثل هذه المبادرة خطوة استراتيجية تعزز حضورنا الدولي وتؤكد دور البحرين كبوابة رئيسية للاستثمارات العالمية، كما تعكس التزامنا الراسخ برؤية طويلة الأمد تقوم على التوسع المدروس في الأسواق الدولية، نسعى من خلالها إلى تقديم حلول مالية مبتكرة تسهم في تنويع محافظ العملاء، وجذب الاستثمارات من خارج المنطقة، وتعزيز وجودنا في الأسواق الواعدة، وعلى رأسها السوق التركية."

وتواصل شركة البركة لإدارة المحافظ تعزيز عملياتها من خلال فريق متخصص يتمتع بخبرة واسعة في إدارة الأصول، ونهج استثماري يركز على الابتكار والجودة. ويؤكد تأسيس هذا الصندوق في البحرين مكانة المملكة كمركز مالي إقليمي للتمويل الإسلامي، ودورها المحوري في دعم التعاون الاقتصادي والاستثماري مع تركيا.

- انتهى -

نبذة عن شركة البركة لإدارة المحافظ

تعد شركة البركة لإدارة المحافظ إحدى الشركات الرائدة في إدارة المحافظ القائمة على المشاركة، وتوفر حلولاً استثمارية مبتكرة ومتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية والتي يتم تصميمها لتلبية الاحتياجات المتنوعة للمستثمرين.

تركز الشركة على تقديم قيمة مستدامة من خلال استراتيجياتها المسؤولة التي تلتزم بالأخلاقيات القوية لإدارة المحافظ، وتتوافق مع مبادئ التمويل الإسلامي.

نبذة عن بنك البركة التركي

تأسس بنك البركة التركي للمشاركة ليكون الأول في تركيا، وبدأ عملياته في عام 1985 تحت قيادة مجموعة البركة المصرفية ش.م.ب (م)، المؤسسة الرائدة في القطاع المالي في الشرق الأوسط، إلى جانب البنك الإسلامي للتنمية، ومجموعة صناعية محلية، حيث خدم الاقتصاد التركي على مدى أكثر من نصف قرن.

يوصل البنك التزامه الكامل بمبادئ المشاركة المصرفية، ويحرص على المساهمة في دعم الاقتصاد الوطني من خلال الخدمات المصرفية الشاملة سواء للشركات أو الأفراد أو الخدمات الرقمية.

وفي ظل 223 فرعاً في تركيا وفرعين في الخارج، يهدف بنك البركة التركي إلى توفير خدمات عالية المستوى لعملائه، وموظفيه، ومساهميهم، وأفراد المجتمع ليكون اسماً مرادفاً للابتكار والريادة الرقمية في تمويل المشاركة. وقد فاز البنك بالعديد من الجوائز المحلية والدولية في مجالات التميز المصرفي، والتكنولوجيا، وتجربة العملاء، والموارد البشرية. كما يحرص على الالتزام بمسؤوليته الاجتماعية وإطلاق المبادرات المعنية بالاستدامة، مؤكداً رسالته في أن يكون "أكثر من مجرد بنك"، ومساهماً فعالاً في المجتمع.

نبذة عن سيكو

تمثل سيكو أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة المتخصصة في إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية، وتصل قيمة الأصول تحت الإدارة لديها إلى 8 مليار دولار أمريكي. وتعمل سيكو اليوم بموجب ترخيص من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، كما تُشرف على شركتين تابعتين ومملوكتين لها بالكامل: سيكو إنفست وهي دار وساطة مالية مقرها أبوظبي، وسيكو المالية المزودة للخدمات المصرفية الاستثمارية والواقع مقرها في المملكة العربية السعودية. وتتخذ سيكو من مملكة البحرين مقراً لها، وهي آخذة في التوسع على الصعيدين الإقليمي والدولي، كما تتمتع بسجل حافل بالإنجازات باعتبارها بنكاً إقليمياً موثوق يقدم مجموعة متكاملة من الحلول المالية، بما في ذلك إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية وصناعة السوق، والتي يدعمها فريق بحوث قوي من أمهر الخبراء يوفر رؤية ثاقبة وتحليلات مدروسة عن أكثر من 90 بالمائة من الأسهم الرئيسية في المنطقة. ومنذ تأسيسها عام 1995، دأبت سيكو على تحقيق أداء متفوق في السوق، وأصبحت لها قاعدة عملاء عريضة من كبرى المؤسسات. وتمضي سيكو قدماً في مسيرتها نحو المزيد من النمو والازدهار، والتي يقودها التزامها الراسخ بإطار حوكمة مؤسساتية قوي، فضلاً عن سعيها الدائم إلى توطيد أواصر الثقة مع عملائها. وستواصل سيكو الاستثمار في تطوير إمكاناتها التقنية ورأس مالها البشري الذي يتألف من نحو 150 موظفاً متميزاً عبر المجموعة.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس

مدير العلاقات العامة، سيكو

هاتف مباشر: 1751 5017 (+973)

البريد الإلكتروني: noweis@sicobank.com